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ПРОТОКОЛ  № 6 

 

от извънредно заседание на Общото събрание на Асоциация по ВиК на обособената 

територия, обслужвана от „ВиК“ АД – гр. Ловеч 

 

 

 

Днес, 18.08.2020 г. от 11.00 ч., в зала 101 на Областна администрация Ловеч се проведе 

извънредно заседание на Общото събрание на Асоциация по ВиК на обособената територия, 

обслужвана от „ВиК“ АД - гр. Ловеч /Асоциацията, АВиК/, свикано с писмо, № АВиК-РД-03-

93/17.07.2020 г., на Председателя на АВиК съгласно разпоредбите на чл. 198в, ал. 6 от Закона 

за водите /ЗВ/. 

Заседанието се проведе при спазване на всички противоепидемични мерки във връзка с 

разпространението на COVID-19. 

На основание  чл. 12, ал. 8 от Правилника за организацията и дейността на Асоциациите по 

ВиК /Правилника, ПОДАВиК/ преброител на гласовете е г-жа Ивелина Добрева. Протоколът 

се води от г-жа Антоанета Милева. 

Председателят напомни, че съгласно чл. 198в, ал. 7 от ЗВ, за да бъде проведено заседанието 

трябва да присъстват не по-малко от 2/3 от всички членове с право на глас, т.е. най-малко 

66,67%, а решенията се взимат с мнозинство 3/4 от гласовете на всички присъстващи.  

Съгласно чл. 12, ал. 2 и ал. 3 от Правилника, бе изготвен списък на присъстващите членове с 

право на глас, който беше подписан от: 

 

1. г-жа Ваня Събчева – Председател на АВиК – гр. Ловеч;  

2. г-н Тихомир Кукенски – Кмет на Община Априлци; 

3. г-н  Красимир Джонев – Кмет на Община Летница; 

4. г-н Георги Георгиев – Зам. кмет на Община Луковит;  

5. д-р Мадлена Бояджиева – Кмет на Община Тетевен;  

6. г-жа Мария Динова – Зам. кмет  на Община Угърчин; 

7. г-н Найден Найденов – Кмет на Община Ябланица. 

 

Съгласно направената регистрация в изпълнение на разпоредбите на чл. 12, ал. 2 от 

Правилника и проверка на наличните мандати за днешното заседание, присъстват 7 от 

поканените членове на Асоциацията по ВиК, представляващи 70,35 % от всички членове и 

заседанието може да продължи. 

На събранието присъстваха още: г-н Данаил Събевски – изпълнителен директор на „ВиК“ АД 

–  гр. Ловеч и г-жа Росица Денчева – експерт на граждански договор в  Асоциация по ВиК – 

гр. Ловеч.  

Г-жа Ваня Събчева обяви, че съгласно чл. 5, ал. 3 от Правилника с Решение, изх. № РД-02-14-

649/07.08.2020 г., на Министъра на регионалното развитие и благоустройството и 

Пълномощно, изх. № 15-00-76/14.08.2020 г., на Министъра на околната среда и водите, е 

упълномощена да представлява държавата на днешното извънредно заседание на Общото 

събрание. Напомни също, че посочените документи и материалите към тях са публикувани на 

електронната страница на Областна администрация Ловеч, раздел „Асоциация по ВиК“, с 

което са изпълнени изискванията на чл. 10, ал. 2 и ал. 6 от Правилника, след което прочете 

проекта на дневния ред, предложен в покана, изх. № АВиК – РД-03-93/17.07.2020 г., както 

следва: 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 
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1. Приемане на решение за препоръчителния размер на вноската на държавата в бюджета  на 

Асоциация по ВиК на обособената територия, обслужвана от „ВиК“ АД – гр. Ловеч за 

2021 г., съгл. чл. 20, ал. 3 от Правилника за организацията и дейността на Асоциациите по 

водоснабдяване и канализация, в размер на 23 000 (двадесет и три хиляди) лева; 

2. Други. 

 

 

Г-жа Ваня Събчева подложи на гласуване предложения дневен ред. 

 

 

Резултат от гласуването: 

 

         Име, презиме фамилия Длъжност Дял 

        Начин на гласуване 

 

„За“ „Против“ „Въздържал се“ 

Г-жа Ваня Събчева Председател АВиК-Ловеч 35.00 За - - 

Г-н Тихомир Кукенски Кмет на община Априлци 1.99 За - - 

Г-н Красимир  Джонев Кмет на община Летница 2.25 За - - 

Г-жа Корнелия Маринова Кмет на община Ловеч 29.65 - - - 

Г-н Георги Георгиев Зам. кмет на община Луковит 10.81 За - - 

Д-р Мадлена Бояджиева Кмет на община Тетевен 12.70 За - - 

Г-жа Мария Динова Зам. кмет на община Угърчин 3.88 За - - 

Г-н Найден Найденов Кмет на община Ябланица 3.72 За - - 

 

 

Присъстващите приеха предложения дневен ред със 7 гласа „За“ /представляващи 100 % от 

присъстващите/.   

 

 

По т. 1 от дневния ред г-жа Ваня Събчева разясни, че съгласно чл. 20, ал. 3 от Правилника, 

Общото събрание на Асоциацията по ВиК взема решение за препоръчителния размер на 

вноската на държавата в бюджета  на Асоциацията за 2021 г. Председателят предложи размера 

на вноската да бъде в размер на 23 000 лева. Г-жа Събчева поясни още, че съгласно 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2, предл. първо от Правилника съставянето на проекта на бюджет 

на Асоциацията се организира от Председателя със съдействието на служителите й. В 

изпълнение на чл. 20, ал. 5 от Правилника, проектът на бюджет за следващата година се 

изготвя и представя на членовете за обсъждане до 31 юли на текущата година. Същият е 

предоставен с материалите за заседанието. Г-жа Събчева отбеляза, че в изпълнение на чл. 20, 

ал. 4 от Правилника, размерът на общинските вноски в проектобюджета на Асоциацията се 

определя въз основа на предложението за препоръчителния размер на вноската на държавата и 

процентното съотношение на гласовете на членовете й в Общото събрание. Таблица с 

дължимите вноски от всяка община също беше приложена към проекта на бюджет за 2021 г., 

както и писмена обосновка към него.  

Председателят даде думата на присъстващите за предложения, но такива не бяха направени.      

Г-жа Ваня Събчева подложи на гласуване предложението за препоръчителния размер на 

вноската на държавата в бюджета  на Асоциацията за 2021 г. да бъде 23 000 лева. 

 

 

Резултат от гласуването: 
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         Име, презиме фамилия Длъжност Дял 

        Начин на гласуване 

 

    „За“ „Против“ „Въздържал се“ 

Г-жа Ваня Събчева Председател АВиК-Ловеч 35.00 За - - 

Г-н Тихомир Кукенски Кмет на община Априлци 1.99 За - - 

Г-н Красимир  Джонев Кмет на община Летница 2.25 За - - 

Г-жа Корнелия Маринова Кмет на община Ловеч 29.65 - - - 

Г-н Георги Георгиев Зам. кмет на община Луковит 10.81 За - - 

Д-р Мадлена Бояджиева Кмет на община Тетевен 12.70 За - - 

Г-жа Мария Динова Зам. кмет на община Угърчин 3.88 За - - 

Г-н Найден Найденов Кмет на община Ябланица 3.72 За - - 

 

Със 7 гласа „За“ /представляващи 100% от присъстващите/ и на основание чл. 20, ал.3 от 

Правилника за организацията и дейността на Асоциациите по водоснабдяване и канализация, 

Общото събрание на Асоциация по ВиК – гр. Ловеч приема решение за препоръчителния 

размер на вноската на държавата в размер на 23 000 ( двадесет и три хиляди) лева за 2021 г.  

 

По точка 2 от дневния ред г-жа Събчева запозна присъстващите с две основни неща: 

Първо, съгласно Пълномощно, изх. № 15-00-76/14.08.2020 г. на Министъра на околната среда 

и водите е необходимо на заседанието да се обсъдят следните въпроси: 

Начинът за изпълнение на задълженията на Асоциацията, в частност на кметовете на 

общините и ВиК Оператора, по Директивата за пречистване на градските отпадъчни води за 

агломерации с над 2 000 е.ж. и заложените мерки в сектор „ВиК“ в Плана за управление на 

речните басейни /ПУРБ/ в Дунавски район за периода 2016 – 2021 г. 

Съгласно чл. 10, ал. 1, т. 1 и т. 2 от ЗВ, политиката, свързана с дейностите по експлоатация, 

изграждане, реконструкция и модернизация на водностопанските системи и съоръжения, се 

осъществява от Министъра на регионалното развитие и благоустройството и кмета на 

съответната община. 

Съгласно чл. 10в, ал. 2 от ЗВ, кметът на общината, който я представлява в съответната 

Асоциация по ВиК: 

- разработва и предлага за одобрение от Общинския съвет Програмите за развитието на 

водоснабдяването и канализацията на територията на общината; 

- осъществява координацията по подготовката и реализацията на проектите за ВиК 

инфраструктура, които се реализират с безвъзмездна помощ чрез оперативните програми, 

финансирани от Кохезионния и Структурните фондове на Европейския съюз; 

- предвижда в общите и Подробните устройствени планове мероприятията, необходими за 

развитието на водоснабдяването и канализацията в общината, в съответствие с Регионалните 

генерални планове /РГП/; 

- осъществява контрол в предвидените от закона случаи – съгласно чл. 191, ал. 1, т. 1 и т. 2 от 

ЗВ, по изграждането, поддържането и правилната експлоатация на канализационните мрежи и 

съоръженията за пречистване на битови отпадъчни води и водностопанските системи на 

територията на общината. 

В съответствие с чл. 191, ал. 2 от ЗВ изпълнението на гореспоменатите дейности се 

контролира от Областния управител, в качеството му на Председател на АВиК – гр. Ловеч. 

Съгласно чл. 9, ал. 2 от ЗВ Министърът на околната среда и водите осъществява управлението 

на повърхностните, подземните, включително минералните води на територията на страната, 

на национално ниво, в съответствие с приетите от Министерския съвет Планове за управление 

на речните басейни /ПУРБ/ за периода 2016 – 2021 г.  

В Програмата от мерки към ПУРБ в Дунавски район за периода 2016 – 2021 г., са предвидени 

мерки за опазване на повърхностните и подземните води в района, с действие за изпълнението 

им: „Изграждане, реконструкция или модернизация на канализационна система, вкл. ГПСОВ, 
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определени за конкурентни агломерации с над 2 000 е.ж.“. Като отговорни институции за 

прилагане на мерките са посочени съответните общини, с партнираща институция – ВиК 

Оператора, с източници на финансиране: държавен/общински бюджет и Програма за развитие 

на селските райони /ПРСР/. 

Във връзка с писмо, изх. № 04-00-483/20.02.2020 г. на МОСВ до Министъра на регионалното 

развитие и благоустройството и до Областните управители, като председатели на АВиК  и 

предвидения по раздел V към Глава пета от ПОДАВиК контрол върху изпълнението на 

задълженията на ВиК Оператора, в т. 2 от дневния ред, от съответните общини, като членове 

на АВиК и от ВиК Оператора, да бъде изискано предоставянето на информация за проектната 

готовност и предвиждания срок за изпълнение на : 
- задълженията, произтичащи от Директивата за пречистване на градските отпадъчни води за 

агломерации с над 2 000 е.ж. на обособената територия; 

- заложените мерки в ПУРБ за периода 2016 – 2021 г., свързани с изграждане, реконструкция 

или модернизация на канализационна система, вкл. ГПСОВ, обслужвани от „ВиК“ АД – гр. 

Ловеч. 

Информацията ще бъде съгласувана с МРРБ и предоставена на МОСВ в оперативен порядък. 

В тази връзка г-жа Събчева направи предложение да бъде изпратено официално писмо до 

Общините за предоставяне на необходимата информация. 
 

Второ, г-жа Събчева обърна внимание на проблемите във ВиК сектора в обособената 

територия на Асоциацията по ВиК - гр. Ловеч, като наблегна на това, че голяма част от 

водопроводната мрежа е изградена от тръби, чийто полезен живот отдавна е изтекъл, което е и 

предпоставка за чести аварии. Едни от основните причини за незадоволителното действие на 

водоснабдителните системи и появата на аварии в тях са корозия, отлагане на твърди 

наслойки по вътрешната повърхност на тръбните системи и действащите механични сили. 

Повредите и нарушенията на нормалната работа на водопроводите и съоръженията се дължат 

на действащите им механични сили, които предизвикват напрежения, по-големи от якостта на 

материалите, от които те са изпълнени- налягане на водата, температурни промени, свлачища 

и сеизмични сили, вакуум, корозия на материалите, замръзване. Косвена причина за авариите 

и нарушенията на работа на водопроводите е стабилността на водата, обуславяща 

агресивността й към отлагане на наслойки по стените на тръбните участъци. 

Като пример г-жа Събчева посочи, че от началото на 2020 г. Асоциацията е получила сигнал 

от Община Тетевен, през м. януари, за проблеми с водоснабдяването на населените места в 

Общината поради факта, че водопреносната мрежа е силно амортизирана и полезния живот на 

тръбите отдавна е изтекъл. 

Община Ловеч също е сигнализирала през м. юли 2020 г. за проблеми във водоснабдяването 

на селата Малиново, Прелом, Дъбрава и Стефаново, които датират от години и освен 

засушаването, отново основна причина за честите аварии е силно амортизираната 

водопроводна мрежа.  

Във връзка с проблемите във водоподаването поради засушаването през последните месеци, 

Председателя уведоми присъстващите, че са водени разговори с Басейнова дирекция за 

предоставяне на хидрогеоложки карти, за да може да се търсят нови водоизточници на 

обособената територия. 

Председателят отбеляза отново факта, че Община Троян не е член на Асоциацията по ВиК, 

поради което не може да се ползва Европейско финансиране, а начините са инвестиции от 

ВиК Оператора, средства на собствениците или финансиране от МРРБ. 

Председателят запозна присъстващите с писмо, изх. № 91-00-87/13.10.2017 г,. на Министъра 

на регионалното развитие и благоустройството,  в което бяха дадени препоръчителни указания 

за изготвяне на Подробна инвестиционна програма /ПИП/ от ВиК Операторите за всяка 

календарна година, която да бъде представяна на Общото събрание на съответната Асоциация 

за разглеждане и съгласуване. Този процес до момента не е протекъл и от страна на Оператора 

не е внасяна за разглеждане и съгласуване ПИП за годините 2018, 2019 и 2020 г. 
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Г-жа Събчева даде думата на всеки един от присъстващите да изложи проблемите във ВиК 

сектора за съответната община. 

Г-н Георгиев – зам. кмет на Община Луковит се обърна към г-н Събевски с предложение за по-

добра комуникация и контрол, както  и по-чести срещи, в случаите, когато се налага да се 

съгласуват дейностите. Зам. Кметът на Община Луковит подчерта, че е необходимо при 

ремонтиране на уличните водопроводи да има засилен контрол от представители на ВиК във 

връзка с изпълнението на всички дейности по ремонта. 

Г-н Събевски изрази мнение, че в официална кореспонденция, от страна на ВиК Оператора, 

могат да отбележат какви наблюдения могат да се направят от  Общините, когато са 

възложители на даден ремонт, тъй като наистина има сериозни пропуски при строителството. 

Д-р Бояджиева сподели с присъстващите, че в гр. Тетевен не е реализиран проект за „Воден 

цикъл“, няма изградена канализация, няма пречиствателна станция за отпадни води. В града 

има частична подмяна на водопреносната мрежа, свързана с подмяна на уличната настилка.  

Проблем има в малките населени места, като в момента на воден режим е само с. Глогово, 

което се водоснабдява от собствени водоичточници, но през летните месеци, при засушаване 

дебита им намалява. Д-р Бояджиева изрази надежда, че със структурирането на „Български 

ВиК холдинг“ ще се направят довеждащите водопроводи, защото средствата в общините са 

ограничени. Тя спомена, че Община Тетевен е заложила хидрогеоложко проучване, което 

изисква много средства. В него са включени висока и ниска зона на водоснабдяване на гр. 

Тетевен. В тази връзка са изпратени писма до МРРБ и Министерство на финансите. 

Г-н Джонев отбеляза, че в Община Летница, че към момента единствените проблеми са в 

резултат на засушаването. Преди дъждовете е имало проблем с пресъхване на местен 

водоизточник в с. Горско Сливово, който към момента е разрешен. Общината няма проблеми с 

канализацията, а дори има дренажна такава и подчерта, че работят в добра симбиоза с ВиК 

Оператора. Кметът съобщи, че Община Летница има разработен проект за подмяна на 

водопроводната мрежа по ОП „Развитие на селските райони“. 

Г-н Найденов отбеляза, че в Община Ябланица голям проблем с водоснабдяването има в с. 

Голяма Брестница, но след дъждовете се е избегнало обявяването на воден режим. Общината 

има 3 внесени проекта в МРРБ за финансиране. 

Г-жа Събчева сподели за направената среща между Областните управители на Ловеч и на 

Плевен заедно с двамата изпълнителни директори на ВиК дружествата – инж. Данаил 

Събевски и инж. Митко Спасов, на която е обсъдено състоянието и проблемите на магистрален 

водопровод „Черни Осъм“. 

Водоснабдителна система (ВС) „Черни Осъм“ е в редовна експлоатация от 1969 година и 

понастоящем включва: три водоизточника, довеждащи гравитачни водопроводи, ВЕЦ, 

хлораторна станция, магистрален водопровод и отклонения от него към градовете Троян, 

Ловеч, Плевен и 35 броя села от общините Априлци, Троян, Ловеч и Плевен. Общо 38 са 

водоснабдените населени места от четирите общини. 

ВС „Черни Осъм“ има основно предназначение за добив, обработка и довеждане на вода с 

питейни качества към направления: „ВиК Стенето“ ЕООД – Троян, „ВиК“ ЕООД – Плевен и 

населени места, обслужвани от „ВиК“ АД – Ловеч. Причините за незадоволителното действие 

на ВС „Черни Осъм“ и появата на честите аварии са в резултат на корозията, отлагане на 

твърди наслойки по вътрешната повърхност на тръбните системи и действащите механични 

сили. Повредите и нарушенията на нормалната работа на ВС и съоръженията се дължат на 

налягането на водата, температурни промени, свлачища и сеизмични сили, вакуум, замръзване, 

както и стабилността на водата, обуславяща агресивността й или склонността й към отлагане 

на наслойки по стените на тръбните участъци. На тази среща е взето решение от двамата 

областни управители да се изготви индикативна стойност, след което да се внесе в МРРБ и да 

се търси възможност за финансиране чрез „Български ВиК холдинг“ ЕАД за неговото 

проектиране и изграждане, ще гарантира водоподаването на двете области. 

В тази връзка, г-жа Събчева се обърна към Оператора с искане да бъде направена оценка на 

ВиК мрежата по общини, след което да бъде изготвена ПИП, която да бъде представена за 
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разглеждане и съгласуване, а всеки от собствениците да посочи в писмо до Асоциацията 

проблемите в съответната община. 

В  11.45 ч. Председателят на Асоциацията по ВиК на обособената територия, обслужвана от 

„ВиК“ АД – гр. Ловеч благодари на всички за участието в заседанието и напомни, че 

информация за него и взетите решения ще бъдат публикувани на интернет страницата на 

Областна администрация Ловеч, в раздел „Асоциация по ВиК“, след което заседанието бе 

закрито. 

 

 

 

 

ВАНЯ СЪБЧЕВА      /п/  
Председател на Асоциация по ВиК 

на обособената територия,  

обслужвана от „ВиК“ АД- гр. Ловеч                                        
 

 

 
 

 

  

 


